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1.  Inleiding  

Jaarlijks brengt de rekenkamercommissie verslag over haar werkzaamheden uit. De re-

kenkamercommissie is een commissie van de raad, die op een onafhankelijke wijze on-

derzoek doet naar de doeltreffendheid, doelmatigheid en rechtmatigheid van het door de 

gemeente gevoerde bestuur en beleid. De commissie biedt de raad een extra handvat om 

zijn kaderstellende en controlerende taak uit te voeren.  

 

 

2.  Rekenkamercommissie in oude samenstelling  

Op 1 juli zijn mevrouw A. van de Westelaken (voorzitter) en de heer H. ten Caten (lid) 

gestopt met hun werkzaamheden vanwege het bereiken van de maximale zittingstermijn.  

De termijn van het lid de heer K.J.M. Tercic loopt in juli 2021 af.  

 

In 2019 heeft deze commissie de volgende rapporten opgeleverd: 

Grip op verbonden partijen 

Met ondersteuning van onderzoeksbureau Partners+Pröpper is de commissie in 2018 ge-

start met het onderzoek naar verbonden partijen. Doel van het onderzoek is in kaart te 

brengen op welke wijze sturing, beheersing en toezicht op verbonden partijen plaatsvindt 

en welke mogelijkheden de raad heeft hierop invloed uit te oefenen. Dit alles om de raad 

in staat te stellen meer grip te krijgen op verbonden partijen.  

 

De commissie heeft het rapport op 7 februari gepresenteerd aan de raad. In zijn verga-

dering op 28 februari heeft de raad het rapport voor kennisgeving aangenomen en ten 

aanzien van de aanbevelingen gericht aan de raad de raadswerkgroep Communicatie en 

het auditcomité de opdracht te geven de raad advies te geven over de eventuele uitvoe-

ring van de aanbevelingen. Ten aanzien van de aanbevelingen gericht aan het college 

heeft de raad het college opdracht gegeven een evaluatieplan op te stellen, waarbij voor 

de raad inzichtelijk wordt gemaakt wanneer welke verbonden partij geëvalueerd en de 

raad hierover vóór 1 januari 2020 te informeren. De rekenkamercommissie merkt op dat 

laatst nog niet is gebeurd. 

Doorwerking aanbevelingen uitgevoerde onderzoeken 

Dit is het laatste onderzoek van de commissie in oude samenstelling, waarbij de commis-

sie het een natuurlijk moment vond terug te kijken naar eerdere onderzoeken. Het doel 

is inzicht te krijgen in de wijze waarop de raad, het college en/of ambtelijke organisatie 

is omgegaan met de aanbevelingen uit de rekenkameronderzoeken in de periode 2014-

2018 en daaruit lessen te formuleren om doorwerking (verder) te vergroten en te stimu-

leren. Het betreft de volgende onderzoeken: 

1. Gemeentelijk vastgoedbeheer 

2. Gemeentelijke besluitvorming RKC 

3. Toegang tot sociale domein 

4. Burgerparticipatie  

5. Inzichtelijkheid programmabegroting. 
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De doorwerking van de aanbevelingen zegt iets over de effectiviteit van de rekenkamer-

commissie. Dit onderzoek is uitgevoerd met ondersteuning van onderzoeksbureau Part-

ners+Pröpper. 

Uit het onderzoek blijkt dat er tevredenheid is over de onderwerpkeuze, de inhoudelijke 

kwaliteit van de onderzoeken en de presentatie van de rapporten. Kritische punten zijn er 

over de praktische bruikbaarheid van de aanbevelingen, de doorwerking in de praktijk en 

de bijdrage van onderzoek aan de rol van de raad. In die kritische punten zit ruimte voor 

verdere doorontwikkeling. Die doorontwikkeling vraagt wel een gezamenlijke inspanning 

van alle betrokkenen: de rekenkamercommissie, de raad, het college en de ambtelijke 

organisatie.  

In het onderzoek zijn door raads- en collegeleden en ambtelijke organisatie waardevolle 

suggesties gedaan om de doorwerking te verbeteren. Die verbetering zien zij ook als een 

gezamenlijke opgave van rekenkamercommissie, raad, college en ambtelijke organisatie. 

Dit geeft vertrouwen en energie om gezamenlijk te werken aan de verdere ontwikkeling 

van de rekenkamerfunctie. 

In mei 2019 heeft de rekenkamercommissie schriftelijk het rapport aangeboden aan de 

raad met de opmerking dat het aan de rekenkamercommissie in nieuwe samenstelling is 

om met de aanbevelingen van het rapport aan de slag te gaan en te kijken welke aanbe-

velingen ze gaat oppakken. De aanbiedingsbrief en rapport is op de lijst van ingekomen 

stukken van Besluit (A) op 29 augustus gezet, waarbij de raad heeft besloten het rapport 

voor kennisgeving aan te nemen.  

 

 

3.  De rekenkamercommissie in nieuwe samenstelling 

De raad heeft op 11 april een selectiecommissie, bestaande uit de raadsleden Langer-

mans, Ottens en De Vaan benoemd. Het zittend lid de heer Tercic is als adviseur toege-

voegd aan de commissie. De commissie, ondersteund door de grif f ie, was belast met de 

selectieprocedure van de kandidaten. Op 10 oktober heeft de raad – op voordracht van 

de selectiecommissie – mevrouw J. Hendrickx benoemd tot voorzitter en mevrouw G.A.A. 

van Rijswijk-van Mook tot lid. Samen met de heer Tercic is de rekenkamercommissie 

weer op volle sterkte.  

 

De commissie in nieuwe samenstelling heeft haar werkzaamheden opgepakt en in no-

vember en december kennisgemaakt met de fracties (en in februari 2020 met het college 

en de algemeen directeur). Bij de kennismaking met fracties heeft de commissie van ge-

dachten gewisseld over wederzijdse verwachtingen en de toekomst van de rekenkamer-

commissie. De basis voor dit gesprek is het bovenstaand rapport over de doorwerking 

van aanbevelingen van uitgevoerde onderzoeken. Met de conclusies en aanbevelingen wil 

de commissie aan de slag gaan. Het gesprek richtte zich met name op het vergroten van 

de doorwerking van de aanbevelingen langs vier sporen: 

✓ Het samen richten van onderzoek aan de voor- en achterkant van het onderzoekspro-

ces; 

✓ Het laten aansluiten van onderzoeken op de situatie en actualiteit van en binnen de 

gemeente; 
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✓ Het inzetten van alternatieve vormen van aanbevelingen; 

✓ Het borgen van aanbevelingen met een gezamenlijke inspanning. 

Ook hoe fracties staan tegen over ‘ex ante’ onderzoek (onderzoek vooraf op toekomstge-

richt beleid) kwam aan de orde en heeft de commissie bij fracties suggesties voor onder-

zoeksonderwerpen opgehaald. De rekenkamercommissie buigt zich nog over de uitkomst 

van deze gesprekken en koppelt haar bevindingen uiteraard terug aan de raad.  

 

Bij de kennismaking met de fracties heeft de rekenkamercommissie eveneens van ge-

dachten gewisseld over de uitvoering van de motie ‘Evaluatie Parkmanagement Waalwijk 

BV. Met name over de aanleiding voor dit verzoek en aanduiding van de onderzoeks-

vraag. De raad heeft op 12 september 2019 deze motie vrijwel unaniem aangenomen bij 

behandeling van het raadsvoorstel ‘Benoeming directeur Parkmanagement’. In deze mo-

tie verzoekt de raad de rekenkamercommissie te bekijken of zij binnen haar taakveld een 

onderzoek kan instellen naar de voor- en nadelen van de huidige juridische structuur van 

Parkmanagement, waarbij aanbevelingen worden gedaan voor de toekomstige ontwikke-

ling van Parkmanagement. Inmiddels is de onderzoeksopzet klaar en is het offertetraject 

gestart. Zodra het onderzoeksbureau is geselecteerd, informeert de commissie de raad 

over de onderzoeksopzet en het onderzoeksverloop.  

 

 

3.  Kosten 2019 

De raad heeft in de begroting 2019 een bedrag van bijna € 45.300 beschikbaar gesteld 

voor het werk van de commissie.  

 

De volgende uitgaven zijn door de commissie in 2019 gedaan (in €): 

Vacatiegelden en onkostenvergoeding voorzitter en leden:                    13.034  

Onderzoeken:                                                                                      11.700 

Kosten advertenties vacatures   5.070 

Diversen:        216         

Totaal besteed:                                                                           30.020 

 

De commissie heeft een overschot op het beschikbaar budget ondanks de incidentele 

kosten van de advertenties van de vacatures. Enerzijds wordt dit overschot veroorzaakt 

doordat door wisseling van de samenstelling van de commissie een aantal maanden geen 

volledig vacatiegeld hoefde te worden uitgekeerd aan. Anderzijds omdat de rekenkamer-

commissie in oude samenstelling besloten heeft in 2019 geen groot onderzoek op te pak-

ken maar haar werkzaamheden af te ronden met een kleinschalig evaluatieonderzoek 

naar de doorwerking van de aanbevelingen.  

 

Rekenkamercommissie Waalwijk, 

Mw. J. Hendrickx, voorzitter  

Mw. G.A.A. van Rijswijk-van Mook, lid 

Dhr. K.J.M. Tercic, lid  

 

Secretariaat: 

Dhr. G. Kocken, grif f ier 

Mw. J. Louer, raadsadviseur/plv. grif f ier 

 

Waalwijk, 5 maart 2020 

Jeske Louer  


